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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2025. február 13. 
(csütörtök) napján 15:00 órai kezdettel megtartott rendkívüli testületi ülésén. 
 
Jelen vannak:  
Kosárszki József    polgármester 
Czövek Zoltán   alpolgármester 
Démi Zoltán    képviselő 
Pál Domonkos Csaba  képviselő 
 
Tanácskozási joggal:  
Fidrich Tamásné             jegyző  
 
Meghívottak:  
A melléklet jelenléti ív szerint.  
 
Kosárszki József polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
testületi ülés határozatképes, mivel a megválasztott 5 fő képviselő-testületi tagból 4 fő 
megjelent.  
 
Tárgyalandó napirendi pontokra a meghívóban szereplőek szerint tett javaslatot:  
 
1./ Javaslat Nagyveleg Község Önkormányzat 2025. évi költségvetésének 
beterjesztésére 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
A tárgyalandó napirendre egyéb módosító javaslat nem érkezett. A polgármester 
szavazásra bocsátotta a tárgyalandó napirendre tett javaslat elfogadását az 
elhangzottak szerint: 

 
A szavazásban részt vett képviselők száma: 4 fő 

A szavazás eredménye: 4 igen, 0 nem 
 

Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 
18/2025. (II.13.) határozata 

a napirendi pontok elfogadásáról  
 

Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete a tárgyalandó napirendre 
tett javaslatot az alábbiak szerint fogadja el:  
1./ Javaslat Nagyveleg Község Önkormányzat 2025. évi költségvetésének 
beterjesztésére 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 



Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
 

1./ Javaslat Nagyveleg Község Önkormányzat 2025. évi költségvetésének 
beterjesztésére 
Előterjesztő: Kosárszki József polgármester 
 
Kosárszki József polgármester: Tájékoztatta a testület tagjait, hogy elkészült a 2025. 
évi költségvetés tervezet. Kéri megtárgyalását. Felkérte Fidrich Tamásné jegyző 
asszonyt a tájékoztatásra.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: A jogszabály értelmében a polgármesternek február 15-ig kell 
beterjesztenie a költségvetés tervezetet. Legkésőbb március 15-ig el kell fogadni. A 
beterjesztett anyag szakfeladatonként tartalmazza a részletes információkat. 
Bevételek és kiadások bontásban tartalmazza az adatokat a tervezet. A bevételi 
előirányzatoknál már megérkezett és szerepel az állami normatíva. A bevételi oldal 
tartalmazza az állami normatívát és az önkormányzat saját bevételeit, amelyeket helyi 
adó, lakbér formájában szed be az önkormányzat. Törvény írja elő, hogy vannak az 
önkormányzatnak kötelező feladatai, mint pld. közvilágítás, temető fenntartása, utak 
fenntartása, egészségügyi alapellátás. Ezeket biztosítani kell. Az önként vállalt 
feladatok soha nem mehetnek a kötelező feladatok terhére. Az önkormányzat a 
feladatait társulás formájában is megoldhatja, mint például Nagyveleg esetében az 
óvodai, bölcsődei ellátás. Ebben az esetben az óvoda és bölcsőde után járó állami 
normatívát a társulás hívja le, és az önkormányzatnak hozzájárulást kell fizetnie a 
normatíva és a tényleges bekerülés különbözeteként.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: 2024-ben az iparűzési adó az, hogy alakult? 7 millió 
forintra emlékszik és most be van tervezve 10 millió Ft. Ez nem lesz sok? 
 
Rehus Krisztina pénzügyi ügyintéző: Közel 8 millió Ft folyt be iparűzési adóra.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Van kintlévősége az önkormányzatnak adótartozásból. Nem 
merték az egész kintlévőséget betervezni, mert nem biztos, hogy az összes 2025. 
évben realizálódni fog. Sok olyan adós van, aki csak elfelejtette befizetni ez előző évi 
adót, úgy gondolja, hogy ők nagy valószínűséggel a felszólítás kiküldését követően 
rendezni fogják. Ott viszont, ahol magasabb összegű tartozás van, előfordulhat a 
behajtás elindítása, amely több időt vesz igénybe. 
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: 10 millió forintot ő nem merné bevállalni, új vállalkozó 
nem jelent meg a településen. Óvatosabb lenne. Tavalyi bevételt tervezné be.  
 
Kosárszki József polgármester: 60 napot meghaladó tartozás után, inkasszálják a 
bankszámlát. Véleménye szerint a behajtás nem csúszhat át a 2026-os évre. Ha el 
van indítva az inkasszó az adós bankszámlájára az onnan leemeli a kért összeget és 
átutalódik Nagyveleg bankszámlájára.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Optimális esetben, ha van a számlán pénz.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Év közben új helyi adót lehet bevezetni?  
 



Fidrich Tamásné jegyző: Új adót év közben nem lehet bevezetni és a mértékén sem 
lehet növelni. IPA esetében az adóerőképesség nagyban befolyásolja a 
támogatásokat. De vannak olyan települések, ahol szolidaritási adót kell fizetni, mert 
sok iparűzési adó folyik be hozzájuk. 
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Lehet számítani arra, hogy a gépjárműadó visszakerül 
az önkormányzathoz? 
 
Fidrich Tamásné jegyző: Véleménye szerint az már nem fog visszakerülni az 
önkormányzathoz. Az iparűzési adót sem veszik el a kistelepülésektől.  
 
Kosárszki József polgármester: Jelenleg egy önkormányzati lakás van kiadva, 27 000 
Ft-ért. Javasolná a lakbér emelését 54 000 Ft-ra. Ehhez rendelet módosítása is 
szükséges lesz.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Ez az a lakás, amiben az óvónő lakik? 
 
Kosárszki József polgármester: Ez nem az a lakás. Amelyikben az óvónő lakik, ott 
pályázatot nyertek lakásfelújításra, 2026-ban fog lejárni az 5 éves fenntartási ideje. 
Jelenleg az óvónő ezt a lakást ingyen veszi igénybe. Pályázat egyik feltétele volt, hogy 
a lakhelyén dolgozónak kell kiadni a lakást, ingyen.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: A bérlőt az emelésről mindenféleképpen értesíteni kell, 30 
nappal a hatálybalépés előtt.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Ha marad a lakó, akkor lehetne neki lépcsőzetesen 
emelni a bérleti díjon, nem egyszerre. Ne legyen ellehetetlenítve. Már most szóljanak 
neki, ha esetleg nem marad, legyen ideje egy új albérletet keresni.  
 
Richter Miklós: Az iparűzési adó az tény alapú. Szeretné megkérdezni, ha az előző 
évben 8,4 millió Ft volt a bevétel, ismerve a gazdasági környezetet. Mitől emelkedne 
az iparűzési adó 1,6 millió Ft-ot 2025. évben? 
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Pont erről beszélnek, hogy nem fog emelkedni. Az 
infláció milyen hatással van rá Miklós? 
 
Richter Miklós: Az infláció nincs hatással az iparűzési adóra. Az iparűzési adó az a 
vállalkozók által benyújtott és az alvállalkozók által csökkentett, egy recesszióban, 
amikor a gazdaság nem pörög, akkor ez nem egy növekvő tendenciát mutat, hanem 
mindenkinek megnő a költsége és kevesebb lesz az eredménye. A fórumon nagy 
nevetés tárgyát képezte, hogy betervezett az önkormányzat egy nagy iparűzési adót 
és elenyésző rész folyt be belőle. 12 millió Ft volt betervezve a 2024-es évben, befolyt 
8,4 millió. De ez sem biztos még, mert az előleg és a tények alapján korrigálva lesz az 
előző félév. Ki végzett környezettanulmányt, hogy az itt bejelentett vállalkozók közül 
mindenki megmaradt 100%-ban, illetve lekérte e valaki az eredményét, hogy az előző 
évhez képest a pénzügyi eredménye az adott vállalkozónak mi volt? 
 
Kosárszki József polgármester: Nem lett lekérve.  
 



Richter Miklós: Ha nem lett lekérve, akkor, hogy gondolják azt, hogy felelősségteljesen 
felkészültek erre a megbeszélésre. Az iparűzési adóban, amit előterjesztettek az 
irreleváns, nem tartható. Szeretné, hogy a jegyzőkönyv tartalmazza, hogy a képviselők 
felelősségteljes tudatukban teszik meg, hogy mi volt az előző évi tény, mert itt a 
nagyvelegiek pénzéről van szó és ha esetleg csődöt jelent az önkormányzat akkor itt 
már nem lesz utána miről beszélni. Itt a falu lakosai a tét. Nem rosszat akar.  
 
Szloboda Istvánné: Egyetért a lakbér emelésével. Nagyon alacsony volt már ez az 
összeg. Szeretné megkérdezni, hogy az orvosi ellátásra van bérkiegészítés ez a 9,2 
millió Ft. Ennek az átadása a dolgozó felé, ez valami százalékhoz kötött vagy a 
munkáltatóra van bízva? Polgármesteri bér támogatásánál van olyan, hogy 2 hónap, 
7 hónap és 5 hónap. Rendben van, hogy 14 hónap jön ki, mert október 1-től van a 
támogatás. Mik ezek a hónapok? Háztatástól átvett pénzeszközön 100 000 Ft az 
tulajdonképpen mi? 
 
Kosárszki József polgármester: Szemerey Benjamin támogatta az önkormányzatot 
100 000 Ft-tal.  
 
Szloboba Istvánné: Célt is meghatározott? 
 
Kosárszki József polgármester: Nem, általánosságban adta.  
 
Szloboda Istánné: Közművelődésre csak 2 270 000 Ft-ot talált. Ennyi az összes, ami 
könyvtárra, közművelődésre van. Az a régi pályázaton semmiféle több bevétel 
nincsen. 
 
Kosárszki József polgármester: Még sajnos nem tudja az önkormányzat. Lesz egy 
bértámogatás, de az összeget az Államkincstártól még nem kapták meg. Nincs róla 
információ, ezért nem is terveztek vele.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Az önkormányzat megigényel egy kiegészítést a doktornő 
béréhez, mert ő elérte a nyugdíjas kort. Sajnos nagyon kevés az orvosok száma. Hiány 
van. Korábban a közalkalmazott, ha elment nyugdíjba nem dolgozhatott tovább. Az 
egészségügyi dolgozók a közalkalmazotti törvényből átkerültek egészségügyi 
szolgálati jogviszonyba. Egy pár évvel ezelőtt azt mondta az állam, lehetőséget 
biztosított a tovább foglalkoztatásra, így bértámogatást nyújt nyugdíjas korú orvos 
foglalkoztatásához.  
 
Szloboda Istvánné: Ha 9,2 millió forintot támogatást igényel meg az önkormányzat, 
akkor kiadásban miért 10 millió forint szerepel? 
 
Fidrich Tamásné jegyző: A 10 millió forintba be van tervezve betegszabadság is.  
 
Szloboda Istvánné: Elfogadja a magyarázatot, de azért 800 ezer forint 
betegszabadságra az hatalmas összeg. 
 
Fidrich Tamásné jegyző: Állami normatívát kap az önkormányzat feladatonként. Ez a 
normatíva nem mindig fedi le az adott feladatot. Az egyészségügyet a NEAK 
finanszírozza. A feladat finanszírozásához az önkormányzat még hozzá tesz 3 millió 



forintot a saját bevételéből.  A 800 ezer forintban a körzeti ápoló részére fizetendő 
takarítási díj is szerepel. 
Tájékoztatást nyújtott a bevételi oldalon található szakfeladatokkal kapcsolatosan. 
Közfoglalkoztatás esetében 80%-ot finanszíroz az állam, a maradék 20%-ot pedig az 
önkormányzat. Szennyvízgyűjtésénél egy nagyon minimális bérleti díj van betervezve. 
Ezzel kapcsolatosan megtörtént az államosítás. Város és községgazdálkodáson a 
közterület használati díjak, földhaszonbérleti díjak és a Postának a díja található. 
Háziorvosi ellátásnál a bevétel a jogosítványok meghosszabbításával kapcsolatosan 
egészségügyi alkalmassági vizsgálatok díjait tartalmazza. A gyermekétkeztetés 
köznevelési intézményben kormányzati funkción az óvodai étkezési díjak találhatóak, 
ez egy minimális összeg, hiszen 2 gyermek után fizetnek térítési díjat.  
Válaszolva Szloboda Istvánné kérdésére, a polgármester a megválasztásával főállású 
polgármester lett. Az állam 70 %-os támogatást nyújt a polgármester béréhez 
függetlenül attól, hogy főállású vagy társadalmi megbízatású-e. Nagyveleg esetében 
első körben társadalmi megbízatású polgármesteri bért állapítottak meg, melyet 
bizonyítani kellett, hogy a polgármester már főállású. Ez az a 2 hónap. A z 
önkormányzat a polgármesteri bértámogatást, azt 7 hónapra kapja, mivel július 1. 
napjától változhat a polgármester bére, a jogszabály értelmében július 1. hatállyal felül 
kell vizsgálni és az előző évi nemzetgazdasági átlagkeresethez viszonyítva kerül 
megállapításra, amely alapján a polgármesteri bér kevesebb nem lesz július 1-től.  
 
Szloboda Istvánné: Köszöni szépen a tájékoztatást. A 253/2 hrsz-ú kisvágási ingatlan 
4 millió forinttal került beépítésre a tervezetbe. Van potenciális vevő az ingatlanra? 
 
Kosárszki József polgármester: Még nincs vevő, értékbecslése elkészült. 3,8 millió 
forintra becsülték fel. Jelenleg nincs rá érdeklődő, még meghirdetve sincs.  
 
Szloboda Istvánné: Ha ezt a területet valaki ennyiért megveszi, azt el kell adni. Az 
elszomorítja, hogy nincs vevő.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Felhívta a polgármester és a képviselő-testület figyelmét, ha 
a testület ingatlan eladást állít be a bevételi oldalra az bizonytalan bevételi forrás, így 
addig költeni nem lehet, amíg nem valósul meg az eladás, hiszen a bevételi oldalon 
nem áll rendelkezésre a fedezet. 
Tájékoztatást nyújtott a kiadások oldallal kapcsolatosan. Önkormányzati igazgatáson 
található a polgármester illetménye, költségtérítés, cafetéria, az esküvőkből befolyt 
összegek. Weblap készítésénél megbízási díjra magasabb összeg lett beállítva, 
hiszen összeomlott a nagyveleg.hu, és új internetes oldalt kellett helyette létrehozni. 
Polgármesteri illetménynél főállású illetmény lett beállítva, de ha emelkedés lesz akkor 
azt az állam várhatóan részben finanszírozni fogja. Polgármester úr jelezte, hogy a 
költségtérítését nem kívánja felvenni ebben az évben. Két hónap lett betervezve a 
december és a január. A temető fenntartásánál bevételi oldalon csak a sírhely 
megváltások vannak, kiadási oldalon 730 000 Ft van, melyek üzemeltetési anyagok és 
vízdíj és a szemétszállítás, ami elég magas összeg.  
 
Kosárszki József polgármester: A temető fenntartásából elvenne, az üzemeltetési 
költségeket teljes mértékben, a falugondnoki szolgálat nagyon jól finanszírozott. 
Javasolta, hogy összesen 300 000 Ft-ot vonjanak le onnan. 
 



Szloboda Istvánné: Minden egyes kormányzati funkción összesen üzemeltetési anyag 
a tervezetben bruttó 4 578 000 Ft. Ha kiszámoljuk egy 630 Ft/l üzemanyag áron, akkor 
ebből 7267 l üzemanyagot tudnak vásárolni. Ez bődületes összeg. Az üzemeltetési 
anyagokat javasolja minden kormányzati funkción felülvizsgálni. Jelentős összegeket 
meglehetne így spórolni.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Lehet tudni, hogy nagyjából mennyi üzemanyag 
fogyott el az előző évben? 
 
Kosárszki József polgármester: Nem vezettek róla nyilvántartást. De ki tudják gyűjteni 
visszamenőleg számlákból. 
 
Richter Miklós: Nevesíteni kell az összes költséget, pontosítani, hogy mire akarják 
elkölteni. Üzemanyagra pontosan, hogy mennyi diesel, mennyi benzin és ezt nyomon 
kell követni. Az, hogy begyűjtik a számlákat és nincs utánkövetés ez nem jó szemlélet. 
Ügy gondolja, hogy ha holnaptól nem költenének üzemanyagra, ez az önkormányzat 
akkor is képes lenne működni. Ha ez meg van határozva, akkor a funkcionális sorrend 
is fel lehet állítani, meg tudjuk mondani azt, hogy az erőforrásokat mire tudjuk 
eszkalálni és mire nem. A költségvetés minden egyes sorát pántlikázni kellene, 
tételesen. Meg kell határozni, hogy melyik hónapban mennyi pénzt költenek 
üzemanyagra.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Nem csak üzemanyag van ide könyvelve, hanem izzó, 
ásványvíz, útszórósó, festékpatron, munkaruha, porzsák, festék, ecset stb… tehát 
üzemeltetési anyagok.  
 
Richter Miklós: Meg kell határozni, hogy a pénzügyes adott hónapban mennyiért 
fogadhat be üzemanyag számlát. A meghatározott összeg feletti vissza kell dobni.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Vagy úgy lehetne még, ha jön az üzemanyag számla akkor l 
rá kell vezetni, hogy milyen területen lett például a fűnyírás abból megoldva. Temető, 
közterület, sportpálya stb.. 
 
Szloboda Istvánné: Ő elfogadja, hogy ide sok pici, apró tétel van felsorolva. Nem 
feltételezte, hogy ez az összes pénz üzemanyagra lesz elköltve. Ez hatalmas összeg. 
A falugondnoki szolgálatra az önkormányzati szinten szükséges üzemanyag költség 
legyen áthelyezve. Ha a falugondnoki szolgálaton marad pénz, azt vissza kell fizetni 
az államnak. Oda, ami szükséges pénz, az legyen áthelyezve.  
 
Pál Domonkos Csaba: Az reális, hogy ha X %-kal redukálják az összes üzemanyag 
költséget, átraknák a falugondnoki szolgálatra. Nem kell itt cetlizgetni, hogy mi, mire 
lett elköltve.  
 
Kosárszki József polgármester: Javasolja az üzemeltetési anyagok csökkentését 30%-
ra. 
 
Richter Miklós: Tételesen kellene ezt kimutatni. Mikor, hol, hány alkalommal volt fű 
nyírva.  
 
Szloboda Istvánné: A vízdíj összegét nagyon magasnak találja.  



 
Kosárszki József polgármester: A vízdíj nagyon megemelkedett, tízszeresére. 
Csatorna díj nélkül.  
 
Szloboda Istvánné: A testület úgy döntött, hogy a polgármester 8 órában látja el a 
teendőit, főállásúként. Miből lesz ez finanszírozva? Ez egy hatalmas költség. 
Véleménye szerint a költségtérítés jogos, nem arról kellene lemondani. 
Megvizsgálásra került, hogy a főállású polgármesteri megbízatás maradjon vagy sem. 
Hatalmas hiány van. Az ingatlan eladás, ami be lett állítva az célszerű. Ezt a hatalmas 
hiányt miből fogják pótolni. Van erre terv? Ha március 15-ig nem alkotja meg az 
önkormányzat a költségvetési rendeletét, akkor nem kap normatívát, csődöt kell 
jelentenie. Sokkal jobb finanszírozás nem lesz. Nagyon rossz helyzetben vannak a 
kicsi önkormányzatok. Feladataik megvannak, pénzt nem úgy adnak hozzá ahogy 
elvárná az ember. Véleménye szerint túlfoglalkoztatottság van az önkormányzatnál. 
Úgy érti, hogy van egy 8 órás polgármester, mellette van egy közművelődési dolgozó, 
segéd könyvtáros. Bölcsődében annyi ember van amennyi szükséges? 
 
Kosárszki József polgármester: Most folynak az egyeztetések ez ügyben. 2 fő van az 
állami normatívában támogatva és hárman vannak. 2,2 fő lesz foglalkoztatva.  
 
Szloboda Istvánné: Ennyit ír elő a jogszabály? 
 
Kosárszki József polgármester: Nem, kettő ember nem tudja ellátni ezt a feladatot. Ha 
például az egyikőjük beteg lesz vagy szabadságra megy, akkor egy ember nem 
maradhat a gyerekekkel. Ezért vannak jelenleg hárman. Megpróbálják leredukálni úgy, 
hogy 1 fő főállású lenne, 2 fő pedig 6 órában lenne foglalkoztatva. Így 1,2 ember bérét 
kellene elszámolni hároméval szemben.  
 
Szloboda Istvánné: A bölcsődének ilyen rossz a finanszírozása? 
 
Kosárszki József polgármester: Igen, sajnos az.  
 
Richter Miklós: A bölcsőde nem is kötelező feladat. Az állam bármikor mondhatja azt, 
hogy nem finanszírozza.  
 
Szloboda Istvánné: 5 főre készült a bölcsőde. A testület döntött róla, hogy 7 főre emeli. 
5 főnél is ennyit támogatna csak az állam? 
 
Kosárszki József polgármester: Gyerekek után több támogatást kap a bölcsőde. 5 főre 
3,6 millió, 7 főre 4,5 millióval van támogatva.  
 
Richter Miklós: Ha van egy bajban lévő falu, ahol ez az intézmény veszteség forrását 
eredményezni, akkor azon kell elgondolkozni, hogy a veszteség forrását miként lehet 
megszűntetni vagy minimalizálni. Erre vonatkozóan nem hallott konkrétumot.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: A bölcsőde építése az pályázati forrásból történt. Van 
fenntartási időszaka, 5 évig üzemeltetnie kell az önkormányzatnak. Ha ennek nem tesz 
eleget, akkor a pályázati forrást kell visszafizetni.  
 



Richter Miklós: Ő ezt érti. Van egy intézmény, amit finanszírozni kell, de nincsen rá 
javaslat, hogy hogyan kellene ezt megoldani.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: A bölcsődét és az óvodát nem lehet összevonni 
helyettesítések terén.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: A jogszabály 2 főt ír elő. Azért van Nagyvelegen 3 alkalmazott, 
mert nem tudják megoldani egymás helyettesítését.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Az óvodában van 1 óvónő, egy pedasszisztens és egy 
dajka. Bőven elegek lennének a gyerekekhez. 
  
Kosárszki József polgármester: Jogszabály szerint 2 óvónő szükséges.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: A minimálbér emelés miatti bérkorrekció még nem érkezett 
meg. A Kistérségtől is megjött a támogatási igény. Polgármester úr volt bent már 
tárgyalni. A beszámolójuk még csak most készül, az is elképzelhető, hogy nem is kell 
hozzájárulást fizetnie Nagyvelegnek.  
 
Kosárszki József polgármester: Kétféle kimutatást látott a társulásnál. Az egyik szerint 
Nagyveleg kap vissza pénzt, a másik szerint be kell fizetnie. Nem tudnak neki pontos 
információt, felvilágosítást adni.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Törekedni kell a 0 költségvetésre. Ha mégsem kell befizetni 
a kistérségnek, akkor az egy tartalék lesz az önkormányzatnak.  
 
Richter Miklós: A kistérségnek 2024-ben is 7,4 millióval tartozik az önkormányzat, ez 
könyvelési adat. 
 
Szloboda Istvánné: Most ez a 7 millió el van utalva a kistérségnek vagy nincs. 
Közmeghallgatáson azt mondta, hogy el van utalva, most meg az látszik a tervezetben, 
hogy nincs.  
 
Richter Miklós: Látszik a tervezetben, hogy nincs elutalva. Nem lett elutalva.  
 
Szloboda Istvánné: Erre vonatkozik az, hogy lehet nem is kell megfizetni? 
 
Kosárszki József polgármester: Igen, erre.  
 
Richter Miklós: Az, hogy belement az önkormányzat egy kistérségi társulásba ezzel 
pontosan tudta azt is, hogy milyen kötelezettségei lesznek, milyen kötelezettségek 
várhatóak. A lehetre nem szabad alapozni. A bérjárulékok, az iparűzési adó ezek nem 
egzakt költségek? Lovagolnak itt olyan dolgokon, amik benne vannak a 
költségvetésben, ezek alapján mínuszos a költségvetés és most meg akarják 
magyarázni, hogy az a mínusz 14 millió nem annyi. Hogyan lehet így valamit 
megtárgyalni.  
 
Szloboda Istvánné: Hát ez az, a költségvetést februárban tárgyalni az mindig ilyen az 
önkormányzatoknál. Nem kapnak információt az önkormányzatok.  
 



Szolnoki Tamásné: A Petőfi utcai útfelújítás miért nem szerepel ebben a 
költségvetésben? 
 
Kosárszki József polgármester: Mivel még nincs Támogatói Szerződés, ezért nem is 
szerepelhet a tervezetben.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Tájékoztatást nyújtott a kistérségi társulással kapcsolatosan. 
A Kistérségi Tanács költségvetését is február 15-ig kell beterjeszteni. Az állami 
normatíva és a fenntartási költségek közötti különbséget az önkormányzatnak 
befizetés formájában kell biztosítani a Kistérség felé. Ezért kellene információt kapnia 
az önkormányzatnak, hogy mennyi hozzájárulást kell fizetnie. A Kistérségi Tanács is 
csak akkor fogadhatná el a költségvetését, ha minden tagtelepülés elfogadta azt, mert 
onnantól vonható felelősségre az adott település, hogy fizessen. Nincs információja az 
önkormányzatnak, így csak tervezni tudnak.  
 
Richter Miklós: A jelenlegi gazdasági helyzetben minimális az esély arra, hogy nem 
kell fizetnie az önkormányzatnak.  
 
Szloboda Istvánné: Jubileum is lett betervezve a költségvetésbe, ezt ki kell fizetni.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Szükséges 2 óvónőt foglalkoztatni? 
 
Szloboda Istvánné: Nem működhet az óvoda 1 óvónővel. Nem hall jó szakmai dolgokat 
az óvodáról, ami nem az önkormányzat hibája. Jelezni kellene a kistérségnek ezt a 
problémát. Véleménye szerint a helyettesítést is meg lehetne oldani házon belül.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Ha egy óvónő hiányzik, akkor a kistérségnek kell 
biztosítani helyette? 
 
Kosárszki József polgármester: Igen, de nem tud, mivel pedagógus hiány van.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Az oktatást és a pedagógiai részhez nem nyúlna. Két 
rész van, amin lehetne csökkenteni. Az egyik az orvosi ellátás.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Az orvosi finanszírozás az egy fix támogatásból tevődik össze 
és a körzethez tartozó emberek száma után kapott összegből.  
 
Démi Zoltán képviselő: A két konyhai dolgozó 4 órás munkaviszonyban van. Az orvosi 
rendelő takarítását ők nem tudják valahogy elvégezni? Ott is lehetne a költségekből 
lefaragni.  
 
Szloboda Istvánné: Az orvosi rendelőben a takarítás 50 000 Ft/hó. Az 600 000 Ft 
évente, a tervezetbe pedig 800 000 Ft szerepel. Annak idején ez munkaköri 
összevonással lett megoldva. Véleménye szerint ez most is megoldható lenne.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Ebben a hálátlan helyzetben a cafetéria mértékét is 
csökkenteni kellene.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Az óvónőkét vegyék el.  
 



Pál Domonkos Csaba képviselő: Azt a kistérség adja. Ott nem az önkormányzat a 
munkáltató. 
 
Kosárszki József polgármester: A kistérségben, ha egy tagtalapülésen adnak 
cafatéirát, akkor mindenhol kell adni.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Javasolja, hogy most vegyék ki a tervezetből a 
cafetériát és ha lesz rá fedezet, akkor az az első, amit visszatesznek a költségvetésbe.  
Falugondnoki szolgálat esetében betervezésre került 383 000 Ft jutalom. Ha a 
cafetériát elveszik, akkor a jutalmat is függesszék fel és ha majd a költségvetés engedi, 
akkor kifizetésre fog kerülni.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: Ha jutalmaz az önkormányzat, akkor a többi 
dolgozónak is tervezzen jutalmat. Ha egy kap, akkor a többi is kapjon.  
 
Richter Miklós: Szavazott a testület a falugondnok jutalmazásáról? 
 
Kosárszki József polgármester: Nem, nem döntöttek róla.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Utak, hidak karbantartása kormányzati funkció esetében a 
karbantartási összeg elég magas.  
 
Kosárszki József polgármester: Javasolja csökkenteni 700 000 Ft-ra.  
 
Szolnoki Tamásné: Született döntés az orvosi rendelő takarításáról? Megoldható lesz 
a két 4 órás konyhai dolgozóval? 
 
Kosárszki József polgármester: Munkaidő átszervezéssel megoldható lehet.  
 
Czövek Zoltán alpolgármester: A rendelési időt is figyelembe kell venni.  
 
Szolnoki Tamásné: Mi van abban az esetben, ha egy mínuszos önkormányzat nem 
tud fenntartani egy közművelődési szakembert.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: Ha egy önkormányzat nem tudja kihozni 0-ra a költségvetését 
két lehetősége van. Az egyik lehetőség az, hogy hitelt vesz fel, a másik pedig, hogy 
csődöt jelent. Az utóbbi esetben csődbiztos kerül kirendelésre, aki csak a kötelező 
feladatok biztosítását fogja engedélyezni.  
 
Szloboda Istvánné: Egy önkormányzat esetében ez a legköltségesebb a 
foglalkoztatás. 
 
Richter Miklós: Az a probléma, hogy kicsi az önkormányzatnak a bevétele. Minden 
finanszírozás az 70 %, a fentmaradó 30%-ot az az önkormányzatnak kell 
kigazdálkodnia. Nincs ennyi az önkormányzat egyéni árbevétele.  
Nem hallott ötleteket pályázatokra vonatkozóan, mintha azon nem is léteznének.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: Támogatást nyert az önkormányzat a Petőfi utca 
felújítására, de ott tart az Államkincstár, hogy a támogatási szerződés nincsen meg, 



mert egyszerűen a pályázatot kiírónál sincs pénz. Kiírogatják a TOP Pluszos és 
Magyar Falus pályázatokat, de eredményt nem tudnak hirdetni, mert nincs forrás.  
 
Richter Miklós: Ha nem indul el egy pályázaton sem, akkor a nyerési esély 0. 
 
Pál Domonkos Csaba: A pályázatoknak van egy előfeltétele, ami több százezer 
forintba kerül és egy ilyen költségvetésbe ez sajnos nem fér bele.  
 
Richter Miklós: Meg kell írni a pályázatot.  
 
Kosárszki József polgármester: Szakmai részére kell tervet készíttetni, ami pénzbe 
kerül.  
 
Richter Miklós: Megnézték a jelenleg futó önköltség nélküli pályázatokat?  
 
Szloboda Istvánné: Nagyveleg csak 100%-osan támogatott pályázatokban 
gondolkodhat. Ez a költségvetést nem befolyásolja.  
 
Fidrich Tamásné jegyző: A megbeszélt dolgok, átvezetésre kerülnek a tervezetben. 
Lehet, hogy információt kap az önkormányzat a kistérségtől, a bérkorrekcióról. Ennek 
a függvényében lennének meghozva a fájdalmas döntések is.  
 
Szloboda Istvánné: A Fess Kft. ajánlott fel utalványt az önkormányzatnak.  
 
Kosárszki József polgármester: Festéket ajánlott fel 2 vödörrel. Személyesen hozták 
ki.  
 
Szloboda Istvánné: A Halas tavi árok nyomvonalával kapcsolatban szeretne 
érdeklődni.  
 
Kosárszki József polgármester: Volt bent a földhivatalban. A vezetővel egyeztetett 
ezzel kapcsolatban. 2002-ig mentek vissza térképészetileg és akkor már az oldalán 
volt a vízfolyás. 
 
Szloboda Istvánné: Az lehetetlen, 2011-ben fejezték be a szennyvizet, akkor még 
középen volt.  
 
Pál Domonkos Csaba képviselő: A tulajdoni lapon minden változás fel van tűntetve.  
 
Richter Miklós: Az iskola udvarán kivágásra került egy fa. Volt a kivágásra jegyzői 
engedély? 
 
Kosárszki József polgármester: Nem, nem volt rá engedély.  
 
Richter Miklós: Hány m3 volt ez a fa, mennyibe került? 
 
Kosárszki József polgármester: Körülbelül 4 m3, és 120 000 Ft.  
 
Richter Miklós: Hol a fa? Hol a pénz? 
 



Kosárszki József polgármester: Önkormányzati dolgozó kapta meg a kivágott fát.  
 
Több kérdés, hozzászólás nem érkezett. A polgármester szavazásra bocsátotta a 
költségvetés tervezet elfogadását.  
 

A szavazásban részt vett képviselők száma: 4 fő 
A szavazás eredménye: 4 igen, 0 nem 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testületének 

19/2025. (II.13.) határozata 
a 2025. évi költségvetés beterjesztéséről 

 
Nagyveleg Község Önkormányzat Képviselő-testülete figyelemmel 
Magyarország 2025. évi költségvetéséről szóló 2024 évi XC. törvényben 
foglaltakra, az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény  24. § (3) 
bekezdésében foglaltak alapján Nagyveleg Község polgármestere által 
beterjesztett Nagyveleg Község Önkormányzatának 2025. évi költségvetési 
rendelettervezetét megtárgyalta és a költségvetési egyensúly 
megteremtése érdekében alábbi módosító javaslatok beépítését rendeli el: 
1./ Az önkormányzat által foglalkoztatottak 2025. évre vonatkozó 75.000 Ft/fő 
cafetéria hozzájárulás kifizetését felfüggeszti azzal, hogy amint az 
önkormányzat bevételei realizálódnak, költségvetési egyensúlya 
stabilizálódik, úgy a cafetéria összege betervezésre és kifizetésre kerülhet. 
2./ A Móri Többcélú Kistérségi Társulás által fenntartott Nagyvelegi Óvoda-
Mini Bölcsőde bölcsödei csoportjának 3 fő kisgyermekgondozói álláshelyét 1 
fő 8 órás, és fő 6 órásban határozza meg. 
3./ A közművelődési feladatokra igényelt 2.270.000 Ft állami normatív 
bevétellel szemben fennálló 8.646.370 Ft közművelődési és könyvtári 
kiadások különbözetének felülvizsgálatát rendeli el. 
4./ Tekintettel arra, hogy több éven keresztül az önkormányzati bérlakás 
lakbérében nem történt emelés, annak 100%-ban történő emelését határozza 
meg 2025. április 1-től. 
5./ Felhívja a polgármestert, hogy a Móri Kistérségi Társulás munkaszervezeti 
feladatait ellátó Móri Polgármesteri Hivatal pénzügyi vezetőjével egyeztessen 
a Nagyvelegi Óvoda-Mini Bölcsőde működési költségeihez történő 
hozzájárulás összegének pontosításáról és a 2025. évi tervezett hozzájárulás 
összegének felülvizsgálatáról. 
6./ Üzemeltetési anyagok 50%-al történő csökkentését rendeli el. 
7./ Egészségügyi alapfeladatok ellátására kapott 53.712.000 Ft NEAK 
finanszírozási bevétellel szemben beállított  56.592.945 Ft-os kiadási oldalt 
csökkenti a körzeti ápoló részére fizetendő bruttó 50.000 Ft/Ft hó összegű 
takarítási megbízási díj  összegével. A takarítási feladatokat 
munkaátszervezéssel kívánja megoldani.  
8./ A falugondnok részére betervezett bruttó 383.800 Ft összegű jutalom 
összegét karbantartási feladatok finanszírozására csoportosítja át.  
Felhívja a jegyzőt, hogy az áttárgyalt és elfogadott bevételi és kiadási 
tételeknek megfelelően   aktualizált rendelet tervezetet készíttesse el és a  
 
 



polgármester a következő soros testületi ülésre, de legkésőbb február 28-ig 
terjessze be a képviselő-testület elé. 
 
Felelős: jegyző  
Határidő: azonnal 

 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. A polgármester a képviselő-testületi ülését 
bezárta.  

k.m.f. 
  

Kosárszki József      Fidrich Tamásné 
polgármester             jegyző 


